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ČESKO: Život v České republice by se mohl začít navracet do normálu na přelomu května a června,
odhaduje premiér Andrej Babiš. Sdělil, že vláda plánuje po Velikonocích znovu otevřít některé
obchody, jejich provozovatelé však budou muset dodržovat některá nařízení. Patřit mezi ně bude
povinná vzdálenost alespoň jeden metr mezi lidmi nebo vysoké hygienické standardy.

Zlomové období přijde asi za měsíc, řekl Babiš. „Na konci dubna bude vrchol na 10 tisících až 15
tisících nakažených,“ míní. „Pokud by všechno šlo dobře, tak bychom se někde na konci května,
v červnu mohli vrátit do normálního provozu,“ dodal. Pro něj je teď prioritou zavedení systému
inteligentní karantény a testování, tím by se měla křivka nakažení zploštit, řekl premiér.

Vláda chce během několika týdnů začít otevírat některé obchody. „Určitě po Velikonocích začneme,
my musíme začít uvolňovat některé obchody,“ uvedl Babiš. „Já si myslím, že by to otevření obchodů
bylo mezi prvními, následovalo by nějaké otevření škol jako pilot, poté by byly restaurace,“ řekl
Babiš. Mezi prvními by se otevřely podniky s výdejem teplého jídla, plánuje kabinet.

Kabinet rovněž připravuje návrat žáků do škol, v jejich případě by platila podobná opatření jako
v případě obchodů, kupříkladu metrové rozestupy nebo pravidelná dezinfekce. U kadeřnických nebo
kosmetických salónů je to vzhledem k blízkosti u prováděných procedur složitější, dodal Babiš.

K výroku náměstka ministra zdravotnictví Romana Prymuly, že české hranice by mohly být zavřené
ještě dva roky, se předseda vlády vyjadřovat nechtěl. Podle něj to je příležitost posílit turismus
v tuzemsku.

Testovat jsem se nenechal
Zatímco lidé v premiérově okolí se na přítomnost koronaviru nechali testovat, Babiš test odmítl. „Já
jsem na testech nebyl, není k tomu důvod. Šel bych tam, kdybych měl nějaké problémy,“ řekl.
Současně zavrhl, že by v souvislosti se nynější situací zvažoval personální změny ve vládě. „Ten
krizový štáb pana Hamáčka a ten štáb pana Prymuly je pod vládou, je to poradní orgán. My si voláme
s panem Hamáčkem, se všemi, a funguje to dobře,“ míní Babiš.

Pomoc živnostníkům se nepovedla, přiznal
Podle Andreje Babiše se ministerstvu financí nepovedl návrh na podporu živnostníků. Ti mají dostat
jednorázovou kompenzaci 25 tisíc, na podporu ale nedosáhnou všichni, protože pro to musí splňovat
řadu kritérií. „Změníme to, nemůžeme z toho dělat byrokracii, potřebujeme dostat rychle peníze k
lidem,“ řekl.
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